SWS Finals: 2021 edition at Lonato, the temple of racing
The International SWS Finals will be held this year at the most famous competition track in the world, South Garda Karting in Lonato, from 15th to 17th July, to celebrate the world's most important leisure karting event.
A true temple of racing for several decades, the Lombardy track has notably hosted the last two FIA Karting World Championships for gearbox karts. More than 30 race weekends take place each year at the CIK-FIA-homologated circuit. In addition to this outstanding sporting attraction, the SWS Finals will allow drivers and their supporters to benefit from the magnificent environment of the Lake Garda region with its many interesting places. 
Launched in 2009 by Sodikart, the world's number one karting company, the SWS concept has continued to develop in nearly 100 countries on every continent. The exceptional quality of Sodi go-karts, always at the forefront of innovation, as well as the exemplary organisation common to all SWS-branded circuits, have accompanied the rise of this genuine karting phenomenon. The largest international leisure karting competition now brings together over 75,000 drivers and 530 partner tracks. In the unprecedented year of 2020, marked by the worldwide Covid-19 pandemic, the members of the SWS community managed to take advantage of the tracks that remained open to exercise their passion and score the points needed to qualify for the 2021 Finals. 
Because of this special year, only national rankings were used to ensure fairness between countries.  
The programme of the 2021 International SWS Finals will follow its usual pattern while adapting to the infection-control regulations necessary for the safety of all. This is why the event will be held behind closed doors without the traditional festivities such as the closing ceremony which usually gathers around 500 people. The timing of the event has also evolved to reduce the number of people at the circuit. 3MK Events will ensure that the standards imposed by the Italian Ministry of Sport are respected. 
The arrival of participants from 34 nations in Italy in mid-July has been prepared for in conjunction with the Italian federations. However, some countries such as Japan, the USA, Canada and Australia will not be present due to health restrictions. We look forward to seeing them in 2022! 
Claudio Barbaro, Senator and President of the ASI - the Italian Motor Sport Federation - will honour us with a visit at the launch of this event along with Bertrand Pignolet - CEO of Sodikart. 
Full throttle for the 120 Sprint drivers 
The drivers qualified in the Sprint category will compete in the Qualifying Heats, Prefinals and Finals. The 80 Sprint Cup drivers will be using Sodi Sport - J125s, while the 40 Junior Cup and Junior Kid Cup participants will be driving 200cc Sodi LR5s, divided into two groups according to weight. 
The Junior and Junior Kid winners will receive an official Sodi OMP racing suit, a Bell helmet and a Sodi Racing t-shirt. The winner of the Sprint Cup will also be rewarded with an official Sodi OMP race suit and a Bell helmet, and will also win a turnkey participation in the RMCIT 2022. 
An exceptional Endurance Cup
Sodikart will invite the winning team of the 2021 Endurance Cup to participate in the legendary 24 Hours of Le Mans karting race, which will be held from 27th to 29th August 2021. Its four members will join an official Sodi team for this legendary race in order to compete against the best specialists using a Rotax MAX evo engine. The 2nd and 3rd ranked teams will win a free entry for a six-hour SWS race on the South Garda Karting track. 
But before thinking about the rewards, they need to have triumphed in the 12-hour semi-night race! Thanks to the homologation of South Garda Karting, 45 teams of four drivers will compete on the 1200 m technical and physical track of Lonato. They will have the honour of driving the latest kart in the Sodi Rental range, the RT10, launched in March 2021 with its new Easy Drive technology, which has already won over drivers and international track managers since its release.
Live from Lonato
The competition can be followed live all over the world with live timing on the internet via our partner Apex Timing and live video streaming online during the Sprint Finals, and the start and the finish of the Endurance. 
3MK Events would like to thank the partners who support the organisation of the SWS Finals: South Garda Karting, OMP, Bell, ASI, Monstickerperso, Apex Timing and Itakashop.
Find all the information about the 2021 International SWS Finals on the Sodi W Series website.
Finales SWS : une édition 2021 à Lonato, le temple de la compétition
Les Finales Internationales SWS vont rejoindre cette année la piste de compétition la plus célèbre du monde, celle de South Garda Karting à Lonato, du 15 au 17 juillet, pour fêter comme il se doit ce rendez-vous mondial du karting loisir. 

Véritable temple de la compétition depuis plusieurs décennies, le tracé lombard a notamment reçu les deux derniers Championnats du Monde FIA Karting des karts à boîtes de vitesses. Plus de 30 week-ends de course se déroulent chaque année sur ce circuit homologué CIK-FIA. En plus de cet attrait sportif hors du commun, les Finales SWS vont faire bénéficier pilotes et accompagnateurs du magnifique environnement de la région du Lac de Garde aux multiples centres d’intérêt. 

Lancé en 2009 par Sodikart, le n°1 mondial du karting, le concept SWS n'a cessé de se développer dans près de 100 pays sur tous les continents. La qualité exceptionnelle des karts Sodi, toujours à la pointe de l'innovation, ainsi que l’organisation exemplaire commune à tous les circuits labellisés SWS ont accompagné l’ascension de ce véritable phénomène karting. Le plus grand classement international de karting loisir rassemble aujourd’hui plus de 75 000 pilotes et 530 pistes partenaires. Au cours d’une année 2020 inédite, marquée par la pandémie mondiale de la Covid 19,  les membres de la communauté SWS ont réussi à profiter des pistes restées malgré tout ouvertes pour exercer leur passion et marquer les points nécessaires à la qualification pour les finales 2021. 

En raison de cette année si particulière, seuls les classements nationaux ont été retenus afin de favoriser l’équité entre les pays.  

Le programme des Finales Internationales SWS 2021 reprend son schéma habituel tout en s’adaptant aux règles sanitaires nécessaires à la sécurité de tous. C’est pourquoi l’évènement se tiendra à huis clos sans les traditionnelles festivités comme la cérémonie de clôture qui regroupe d’ordinaire près de 500 personnes. Le timing de la manifestation a également évolué pour réduire le brassage des personnes dans l’enceinte du circuit. 3MK Events veillera à faire respecter les normes imposées par le Ministère des Sports Italien. 

La venue de participants de 34 nations en Italie à la mi-juillet a été préparée en liaison avec les fédérations italiennes. On notera toutefois l’absence de certains pays tels que le Japon, les USA, le Canada ou encore l’Australie, en raison de restrictions sanitaires particulières. Nous leur donnons rendez-vous en 2022 ! 

Claudio Barbaro, Sénateur & Président de l'ASI – la Fédération Italienne du sport automobile - nous fera l’honneur de sa visite lors du lancement de cet événement en présence de Bertrand Pignolet - CEO de Sodikart. 

Plein gaz pour les 120 pilotes Sprint 

Les pilotes qualifiés dans la catégorie Sprint vont s’affronter lors des manches qualificatives, pré-finales et finales. Les 80 pilotes de la Sprint Cup utiliseront des Sodi Sport – J125. Répartis en 2 groupes selon les poids, les 40 participants de la Junior Cup et Junior Kid Cup piloteront quant à eux des Sodi LR5 de 200cc. 

Les vainqueurs Junior et Junior Kid remporteront une combinaison officielle Sodi de marque OMP, un casque Bell et un t-shirt Sodi Racing. Le lauréat de la Sprint Cup sera également récompensé avec une combinaison officielle Sodi de marque OMP et un casque Bell, mais il gagnera aussi une participation clé en main au RMCIT 2022. 

Une Endurance Cup exceptionnelle

Sodikart invitera l'équipe vainqueur de l’Endurance Cup 2021 à participer aux mythiques 24 Heures karting du Mans qui se tiendront du 27 au 29 aout 2021. Ses quatre membres seront intégrés à un team officiel Sodi pour cette course légendaire afin de se mesurer aux meilleurs spécialistes avec une motorisation Rotax MAX evo. Les équipages classés 2e et 3e gagneront une participation gratuite à une course SWS de 6 heures sur la piste de South Garda Karting. 

Mais avant de songer aux récompenses, il faudra avoir triomphé de la course semi-nocturne de 12 heures ! Grâce à l’homologation de South Garda Karting, 45 équipages de 4 pilotes vont se mesurer sur les 1200 m aussi techniques que physiques de la piste de Lonato. Ils auront l’honneur de rouler sur le tout dernier kart de la gamme Sodi Rental, le RT10 lancé en mars 2021 avec sa nouvelle technologie Easy Drive qui a déjà conquis pilotes et managers de piste internationaux depuis sa sortie.

En direct de Lonato

La compétition pourra être suivie en direct dans le monde entier grâce au chronométrage en live sur internet via notre partenaire Apex Timing et au live streaming vidéo diffusé en ligne lors des finales Sprint, du départ et de l’arrivée de l’Endurance. 

3MK Events adresse un grand merci aux partenaires qui soutiennent l’organisation de ces finales SWS : South Garda Karting, OMP, Bell, ASI, Monstickerperso, Apex Timing et Itakashop.

Retrouvez toutes les informations concernant les Finales Internationales SWS 2021 sur le site des Sodi W Series. 

